
Az új betonhíd

A korábban bemutatott tervek szerint egy betonelemekből összerakott hidat terveznek 
megépíteni Décsfalva és Nagygalambfalva között. Ennek jóval nagyobb vízáteresztő 
képessége lesz, mint a mostani átkelőnek, és általánosan 30 tonnáig lesz terhelhető. A 
projekt összértéke 3,8 millió lej, amit a megyei tanács saját költségvetéséből finanszíroz. 
A régi hídnak egyébként szimbolikus értéke van a helyi közösség számára, így azt is meg 
fogják tartani. Az elképzelések szerint a Vágás-patakra kerül át a Nagy-Küküllőről.

Fontos létesítmény. A Vágás-
patakon átívelve kapna új 
funkciót az 1911-ben épült híd

▾   F O T Ó :  B A R A B Á S  Á K O S

2 0 1 8 .  N O V E M B E R  1 9 . ,  H É T F Ő2 A K T U Á L I S #décsfalvi híd  #ideiglenes átkelő

F Ü L Ö P - S Z É K E L Y  B O T O N D

Hargita megye egyik legfor-
galmasabb szakasza a DJ 
137 jelzésű út, így nem volna 

jó ötlet a hídépítés idejére lezárni az 
autósok előtt –tolmácsolta lapunk-
nak a környéken élők meglátását 
Gyerkó Levente, Galambfalva pol-
gármestere. Mint mondta, a nyolc 
hónaposra tervezett kivitelezés 
lejártáig a megyei tanács a Bögöz–
Székelydobó–Nagygalambfalva út-
vonalra vagy a Nyikó-patak menti 
13C jelzésű útra akarta volna átte-
relni a forgalmat, ez azonban nem 
jó megoldás. „Amíg nincs meg az 
ideiglenes híd, addig nem lehet 
elkezdeni a régi elbontását” – fo-
galmazott Gyerkó, hozzátéve, hogy 
most már egyébként is rosszra for-
dult az időjárás.

Tudnak az igényről

„Ha a helyiek írásban is megfogal-
mazzák, hogy nem tartják elég meg-

felelőnek, biztonságosnak és elégsé-
gesnek az általunk javasolt elterelő 
útvonalakat, akkor nincs más vá-
lasztásunk, mint forrásokat rendel-
ni egy ideiglenes átkelő megépíté-
séhez” – nyilatkozta Borboly Csaba, 
Hargita Megye Tanácsának elnöke, 
akit szóban már értesítettek a hely-
zetről. Rámutatott, egy ideiglenes 
műszaki híd ugyan már szerepel a 
tervekben, de azt ebben a formá-
ban csak a kivitelező munkagépei 
használhatják, ezért vagy annak 
megerősítésére vagy egy teljesen új 
átkelő megépítésére van szükség. 
A megoldásról a későbbiekben fog 
dönteni a megyei önkormányzat. 

Borboly ugyanakkor hangsú-
lyozta, nagyon szerette volna, ha 

már idén elkezdődik a jelenlegi híd 
elbontása és újjáépítése, hiszen ha 
télire le is kell állni, jövőre köny-
nyebb folytatni egy már megkezdett 
munkát, amelynek megvalósítása 
határidőhöz van kötve. Úgy látja, 
a jelenlegi körülmények között leg-
hamarabb csak jövő tavasszal in-
dulhat a munka.

Miért nem dolgoztak nyáron?

Az eredeti elképzelés szerint a 
közbeszerzési eljáráson nyertes 
Prodial Kft.-nek már nyáron el 
kellett volna kezdenie a munká-
latokat, ez azonban nem történt 
meg. Borboly Csaba ezt azzal in-
dolkolta, hogy folyamatosan ja-
vítani kellett a terveket. Egy idei 
sajtótájékoztatón az is elhangzott, 
hogy a kivitelezőnek összesen 
nyolc hónapja van a munkálat el-
végzésére. Ezt a megyei tanács el-
nöke ismét megerősítette, hozzá-
téve, hogy az említett időtartamot 
a konkrét építkezés megkezdésé-
től kell számítani.

Elhalasztott hídépítés
Nem szűnhet meg a forgalom Décsfalva és Galambfalva között

• Noha az eredeti tervekben nem szerepelt, a helyiek 
szerint egy ideiglenes átkelőre van szükség, mielőtt 
elkezdődne a Décsfalva és Nagygalambfalva közötti 
Nagy-Küküllő-híd elbontása, illetve újjáépítése. Ezért 
és a rossz időjárási viszonyok miatt tolódtak jövő 
tavaszra a munkálatok.

Az (X) szignóval el lá tott szö ve gek  fi ze-
tett rek lá mok, köz le mé nyek. A meg je lent 
írá sok nem fel tét  le nül a szerkesztőség 
vé le mé nyét tük   rö zik!
Szerkesztőségünk fenn tart ja a jo got, 
hogy a be ér ke zett le ve lek és más fé le írá-
sok közléséről dönt sön. Kéz ira to kat  nem 
őrzünk meg, és nem kül dünk vis  sza.
Hir de tés fel vé tel és ter jesz tés a szerkesz-
tőség címén hétköznap 8–16 óra között.
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J ogorvoslatot kér a székelyudvar-
helyi Baczkamadarasi Kis Ger-

gely Református Kollégium a Hargita 
Megyei Tanfelügyelőség határozata 
ellen – ezt az iskola vezetősége köz-
leményben jelentette be. A megyei 
intézmény fegyelmi bizottsága 
ugyanis korábban felülírta a taninté-
zet döntését, amely alapján elbocsá-
totta az egyik pedagógust.

„Megerősítjük, hogy folyó év má-
jusában az intézmény Vezetőtanácsa 
11 mellette és egy érintettség okán 
tartózkodó szavazattal eldöntötte, 
hogy megszünteti az egyik alkalma-
zásban lévő oktató jogviszonyát az 
iskolával. A Vezetőtanács a törvény 
által előírt fegyelmi kivizsgálás, az 
ügyben feltárt bizonyítékok és a ha-
tályos jogszabályok alapján hozta 
meg a fenn említett döntést, miután 
bizonyosságot nyert az a tény, hogy 
az érintett oktató a két fülénél meg-
fogva kitett az óráról egy diákot. Az 
oktató ezen cselekedete nem keve-
sebb mint 11 jogszabályt sértett meg” 
– idézi fel a történteket az iskola 
igazgatója, Tőkés Zsolt szignálta do-
kumentum.

Amint arról már beszámoltunk, 
Tuzson Zoltán matematikatanár testi 
fenyítést alkalmazott egy ötödikes 
diákkal szemben, az iskola szülői 
panasz alapján folytatott le vizsgá-
latot az ügyben és bocsátotta el. Az 
érintett tanár megtámadta a határo-
zatot a megyei tanfelügyelőségen, az 
utóbbi arra kötelezte az iskolát, hogy 
helyezze vissza állásába Tuzson Zol-
tánt. Ezzel kapcsolatban most a tan-
intézet leszögezi: „megvizsgálva a 
Hargita Megyei Tanfelügyelőség az 
ügyben meghozott határozatát, azt 
méltánytalannak, jogszerűtlennek 
és igazságtalannak tartjuk, ezért az 
intézmény Vezetőtanácsa egyönte-
tűen eldöntötte, hogy fellebbezést 
nyújt be a Hargita Megyei Törvény-
székhez és jogorvoslatot kér”. A köz-
lemény egyben kategorikusan közli, 
hogy nem adnak több nyilatkozatot, 
amíg az ügyben végleges döntés nem 
születik.

Jogi úton folytatják

A Baczkamadarasi Kis Gergely 
Református Kollégium
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A székelyudvarhelyi Báró Hajna 
Unitárius Nőegylet tagjai és ro-

konszenvezőik november 10-én részt 
vettek Déván a Magyar Unitárius 
Egyház és az Országos Ifj úsági Egy-
let szervezésében tartott 21. Dávid 
Ferenc-emlékzarándoklaton. A több 
mint kétezer, Erdély minden szeg-
letéből érkező zarándokkal együtt 
mentek fel a várba az ünnepi mű-
sorral egybekötött istentiszteletre, 
amelyet idén Dávid Ferenc emlékcel-
lájánál az unitárius egyház megala-
kulásának 450. évfordulója jegyében 
tartottak. A zarándokok elhelyezték 
a kegyelet virágait és gyertyáit az 
egyetlen erdélyi alapítású egyház 
életre hívójának emlékhelyén, majd 
megtekinthették az unitarizmus 

múltját és jelenét ismertető kiállítást 
a Magna Curiában. Az emlékzarán-
doklat ugyanakkor találkozásokra is 
alkalmat kínált azokkal a hittestvé-
reikkel, akikkel az év folyamán nem 
volt alkalmuk a tordai ediktumra és 
a lelkiismereti szabadság évforduló-
jára való együttes emlékezésre.

Dévai emlékzarándoklat

Köszönet Hargita Megye Tanácsá-
nak a nőegylet által a Vallássza-
badság 450. évfordulója – uni-
táriusok zarándoklata címmel 
benyújtott pályázatra biztosított 
jelentős anyagi támogatásért.
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